
  

 

 
 

Commissie 3 

Notulen                                                                                       Zitting van 20 juni 
2023 
 
 
 

 

Samenstelling: 

Aanwezig: 

De heer Kurt Persegael, voorzitter; mevrouw Astrid Wittebolle, schepen; de heer Jan Van Otten, schepen; de heer 

Hannes Anaf, raadslid; de heer Eric Vos, raadslid; de heer Ludwig Nietvelt, raadslid; de heer Bart Voordeckers, 

raadslid; de heer Jeff Dierckx, raadslid; de heer Achraf El Yakhloufi, raadslid; de heer Kevin Janssen, raadslid; de 

heer Koen De Busser, raadslid; de heer Jan van Steenbergen, raadslid.  

Mevrouw Charlotte Verboven, secretaris. 

 

Zijn eveneens aanwezig: 

De heer Wilfried Sylverans; mevrouw Katleen De Coninck 

 

Afwezig: 

De heer Wout Schafraet 

 

Verontschuldigd: 

De heer Peter Roes 

 

 

20 juni 2023 19:30 - De voorzitter opent de openbare zitting 

 

 
 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering 

 

Toelichting 

De gemeenteraad wordt gevraagd de lastvoorwaarden en gunningswijze voor de overheidsopdracht “Opmaken van 

een integraal groen- en waterplan en eventuele vervolgopdrachten” goed te keuren. 

 

Notulen 

Uit het publiek komt er nog een opmerking over het verslag van april rond het agendapunt van de convenant 

tussen Stad en De Sprong. Er werd toen gevraagd naar de duurzaamheid van de gevonden oplossing. Men wil dat 

graag even verduidelijken: 

Er was maar 1 kandidaat komen opdagen voor de uitgeschreven vacature. De keuze voor de Sprong is dus niet 

gebeurd op basis van een vergelijking tussen verschillende kandidaten op basis van “wie komt het dichtst in de 

buurt van de doelstellingen die de Stad voorop stelde”, maar dat de Stad noodgedwongen, bij gebrek aan 

meerdere kandidaten, met De Sprong in zee is moeten gaan. 

 

 
  



  

2. Overheidsopdacht “Opmaken van een integraal groen-en waterplan en eventuele 

vervolgopdrachten” - lastvoorwaarden en gunningswijze 

 

Toelichting 

In het kader van de doelstellingen vooropgesteld in het Klimaatplan ambieert Stad Turnhout een aandeel van 40% 

lokale, hernieuwbare stroom te bewerkstelligen, hetgeen het equivalent van 139.531 MWh betekent (in vergelijking 

met een geschatte productie van 85.206 MWh in 2022).  

Op basis van de vaststelling dat de ontwikkeling van en productie door PV naar groot vermogen (>10kW) achterloopt 

in de benutting van de theoretisch potentiële opbrengst is er nood aan een verdrievoudiging van het gemiddeld 

jaarlijks geïnstalleerd vermogen gedurende de periode 2023-2030. 

De stad wenst daarbij een duidelijke, pro-actieve rol spelen in de ontwikkeling en realisatie van hernieuwbare 

energieprojecten om deze doelstellingen te vrijwaren, met de wens om deze waar mogelijk mede te baseren op 

directe burgerparticipatie en een breed maatschappelijk draagvlak, niet in het minst om dusdanig tegelijkertijd ook te 

kunnen voldoen aan de PV-verplichting zoals recent door Vlaanderen is opgelegd. 

Er wordt beroep gedaan op de bestaande raamovereenkomst van het VEB (Vlaams EnergieBedrijf) om 

zonnepanelen te plaatsen op eigen patrimonium o.b.v. burgerparticipatie en gezien de toezegging van deze opdracht 

aan Campina Energie cv, wordt binnen deze samenwerkingsovereenkomst bijkomend de mogelijkheid voorzien om 

de specifieke doelstellingen m.b.t. PV naar groot vermogen ook verder te ondersteunen o.b.v. de ontwikkeling en 

realisatie van dergelijke installaties in de particuliere markt. 

 

Notulen 

Aan de hand van een ppt geeft Ive Van Bouwel, na inleiding van Astrid Wittebolle, toelichting bij dit punt. 

Eric Vos informeert naar de criteria voor het samenstellen van het team en welke expertise zij moeten hebben. 

Ive Van Bouwel bevestigt dat er een plan van aanpak moet worden opgemaakt met een duidelijke tijdslijn omdat er 

verschillende disciplines moeten worden aangepakt. Zo moet er worden aangegeven wie wanneer komt en in welke 

fase en hoeveel tijd men hiervoor nodig heeft. Het is belangrijk om een goede en duidelijke weergave te geven. 

Eric Vos geeft nog mee dat hij het belangrijk vindt om soms ook in te zetten op symbolische projecten en niet alleen 

op strategische projecten. 

Ive Van Bouwel geeft mee dat dat in de analyse duidelijk naar boven gaat moeten komen. 

Astrid Wittebolle besluit dat er een eerste belangrijke stap werd gezet. 

 

 
 

 

3. Samenwerkingsovereenkomst Campina Energie - PV- installatie naar groot vermogen 

 

Notulen 

Aan de hand van een ppt geeft Ive Van Bouwel, na inleiding van Astrid Wittebolle, toelichting bij dit punt. 

Bart Voordeckers geeft mee dat er in Turnhout heel veel gebouwen zijn die hiervoor perfect geschikt zijn, maar waar 

er ter plaatse te weinig vraag naar is, zoals bv in de buurt van verenigingen die hier zelf geen afname van hebben. 

En dan in wijken waar huizen dicht bij elkaar staan, weinig plaats hebben om zonnepanelen te plaatsen en dus 

maar een kleine winst halen. Hij vraagt of de stad daar ergens een rol in ziet? 

Ive Van Bouwel geeft mee dat je dan in het verhaal van de energiegemeenschappen terecht komt. Wat vandaag 

de dag heel complex is. Het is heel moeilijk om terecht te komen bij die persoon die de juiste info kan verschaffen. 

Vanuit Vlaanderen werd er voorgesteld om een technische hub op te richten die mogelijks gekoppeld wordt aan de 

interkommunales en waarbij zij ondersteuning moeten gaan geven. Het team Klimaat zal dan potentiële kansen 

moeten spotten en met ondersteuning van de hub projecten moeten gaan leiden. Het Begijnhof zou een mooi 

voorbeeld kunnen zijn omdat daar veel gebouwen bij elkaar gelegen zijn waar door erfgoedredenen geen 

zonnepanelen geplaatst mogen worden. Maar in de buurt wel grote daken aanwezig zijn, denk maar aan het Sint-

Victor, die dan op hun beurt zouden kunnen voorzien in de bevoorrading.   

Bart Voordeckers denkt dat het interessant kan zijn om te kijken naar geïnteresseerden die zo’n aanbod hebben. Hij 

denkt dat er veel respons op zal komen, moest die vraag gesteld worden.  

Ive Van Bouwel zegt dat er ook een samenwerking met Fluvius komt om te kijken naar de impact op het 

elektriciteitsnet. Zij zijn ook bezig om hun netten klaar te maken voor de toekomst. Dit moet dan uiteraard goed op 

elkaar afgestemd worden. 

Eric Vos vraagt of er een technisch juridisch contract met Campina wordt of werd afgesloten.  

Ive Van Bouwel deelt mee dat het contract werd nagekeken door IOK. Het coöperatieve aspect speel hier ook 

een belangrijke rol. Zijn collega Dorian Vermeir, de energieregisseur, heeft dit dossier volledig uitgewerkt. 

 



  

4. Vlaams Energie- en Klimaatpact 2.1 

 

Toelichting 

Met het Lokaal Energie- en Klimaatpact 2.1 scherpen Vlaanderen en de lokale besturen de klimaatambities van het 

Klimaatpact 1.0 en 2.0 verder aan. Dit ligt ter goedkeuring voor aan de gemeenteraad. 

 

Notulen 

Aan de hand van een ppt geeft Ive Van Bouwel, na inleiding van Astrid Wittebolle, toelichting bij dit punt. 

 

 
 
 

5. Inname standpunten dagorde algemene vergadering vzw Kinderopvang Turnhout op 27 juni 2023 

 

Toelichting 

Hild Peeters licht het werkingsverslag 2023 van de vzw Kinderopvang Turnhout toe. Dorien Vandeperre licht de 

jaarrekening 2023 toe  

 

Notulen 

Aan de hand van een ppt geven Hild Peeters en Dorien Vandeperre, na inleiding van Jan Van Otten, 

toelichting bij dit punt. 

Algemene vergadering 

Bart Voordeckers merkt op dat het aantal kinderen met korting / gratis beduidend lager is dan in 2019. Hij vraagt wat 

daar de reden voor is/zou kunnen zijn. 

Hild Peeters zegt dat ze tijdens corona heel wat kwetsbaren uit het oog verloren zijn. Het zijn zij die veel opvang 

nodig hebben omdat ze vaak in opleiding zitten of heel onregelmatig moeten werken, maar zij hebben tijdens 

corona ook het snelst afgehaakt. Men is nu aan het proberen om die kinderen terug in de opvang te krijgen. 

Bart Voordeckers ziet nog dat de totalen in 2019 tot 2022 zeer vergelijkbaar zijn, maar dat de cijfers van kinderen 

gratis / met korting gehalveerd is. 

Hild Peeters verduidelijkt dat de begeleiders die in de opvang werken hun kindjes gratis mogen meebrengen. 

Eric Vos vraagt aan Hild of zij vindt dat er voldoende capaciteit is naargelang de vraag die er is. 

Hild Peeters denkt dat er een groot verschil is tussen voor- en naschoolse opvang en buitenschoolse opvang. Uit de 

omgevingsanalyse die er is gebeurd, blijkt dat er heel veel scholen zelf opvang voorzien, voor en na schooltijd, 

waardoor zij zelf een lage bezetting hebben. Op woensdagmiddag is dat beduidend beter omdat de meeste scholen 

dan geen opvang aanbieden. De vakantieopvang is een heel ander gegeven. Daar krijgen zij vaak de melding dat 

ouders niet in het systeem geraken of dat alle opvang heel snel volzet is. Ze merkt ook op dat ouders hun kinderen 

vaak dubbel inschrijven, zowel in het Wollebos als in de opvang, waardoor andere kinderen dan vaak geen plaats 

meer hebben. Ze geeft mee dat men daar ook wel een actie rond doet om dat uit te zuiveren. 

Jan Van Otten zegt dat het dit jaar al anders gebeurt omdat de kleuters en de eerste leerjaar kinderen naar de 

opvang moeten en de oudere kinderen worden gestimuleerd om naar het Wollebos te gaan, in de hoop dat dat al 

iets in de cijfers zal doen. Men gaat ook proactief te werk, want wanneer een kind vijf dagen in de week is 

ingeschreven en op dag één niet in de opvang is, dan gaat men al contact opnemen met de ouders of de opvang 

nog nodig is. Als dat niet meer nodig is, proberen ze dat plaatsje nog door iemand anders in te vullen. Want er wordt 

wel gestreefd naar de 100% bezetting. De bezettingsgraad kan en moet nog omhoog en daar wordt alles aan 

gedaan.  

Hild Peeters zegt ook dat de inschrijvingsmodaliteiten ook veranderd zijn: vroeger kon men inschrijven en annuleren 

de donderdag vóór de volgende week. Nu kan dit tot de dag vooraf. Wat het ook al toegankelijker maakt. 

Eric Vos heeft nog een technisch vraagje over de middelen die vanaf 2026 in de grote pot van het gemeentefonds 

terecht komen. Men gaat beleidsmatig de keuze moeten maken om te blijven inzetten op kinderopvang, maar moet 

dan de structuur ook niet aangepast worden? 

Jan Van Otten deelt mee dat men dit al aan het onderzoeken is. Zo is men in gesprek gegaan met alle scholen in 

Turnhout met de vraag hoe zij naar de toekomst kijken. De Stad krijgt de regierol dus moet er gekeken worden naar 

wat optimaal is om de kinderen op te vangen. Men is sessies aan het organiseren met directeuren van scholen die 

zich zelf hebben aangeboden, om een plan uit te schrijven.  

Hild Peeters vult aan dat de scholen zelf aangaven om met een werkgroep te werken en dus zal er vanaf september 

een doorstart plaatsvinden. Eind september komt de werkgroep samen om acties en doelstelling vast te stellen, wat 

mogelijks kan eindigen in een andere structuur. 

Jan Van Otten geeft mee dat wanneer die plannen er zouden komen dit toegelicht zal worden op deze commissie. 

 

  



  

Jaarrekening 

Achraf El Yakhloufi vraagt wat de grootste kost is uit het blokje ‘diensten en diverse goederen’? Het antwoord op 

deze vraag zal worden toegevoegd aan het verslag.  

Hij vraagt tevens om de impact van de stijging van de lonen, wat te maken zal hebben met de indexaanpassing, te 

willen weergeven. 

Dorien Vandeperre bevestigt dat deze aanpassing overeenkomstig is met die van de Stad. Dit zal samen met het 

verloop van het personeel en de impact van de stijging van de lonen (sociale balans) toegevoegd worden aan het 

verslag.  

Aanvullend op de vraag van Achraf El Yakhloufi heeft Dorien Vandeperre volgende info bezorgd: 

De grootste kosten van diensten en diverse goederen (310 843,09 euro) zijn: 

• Externe ondersteuning 60 000 euro 

• Ter beschikking gesteld personeel 43 547,34 euro 

• Bijdrage IBO  Boomgaardstraat 35 965,26 euro 

• Gas 26 897,97 euro 

• Sociaal secretariaat 24 257,63 euro 

• Uitbesteed vervoer 15 275 euro 

• Huur 14 572,67 euro 

• Elektriciteit 14 681,10 euro 
De sociale balans zal als bijlage toegevoegd worden. 

 

 
 

 

6. Inname van standpunten over de dagorde van de algemene vergadering van vzw JeP op 27 juni 

2023  

 

Toelichting 

De gemeenteraad keurt de jaarrekening 2022 en de verwerking van het resultaat én het inhoudelijk werkingsverslag 

2022 van vzw JeP goed. De gemeenteraad gaat tevens akkoord met het verlenen van kwijting aan de bedrijfsrevisor 

en de bestuurders van hun verantwoordelijkheid terzake.  De gemeenteraad gaat akkoord met de budgetwijziging 

2023. De gemeenteraad gaat akkoord met de benoeming van nieuwe kandidaten en het ontslag van leden. 

 

Notulen 

Aan de hand van een ppt geven Dorien Vandeperre en Dieter Pelckmans, na inleiding van Jan Van Otten, toelichting 

bij dit punt. 

Jaarrekening: 

Eric Vos vraagt of er eens een evaluatie of prognose kan gemaakt worden over het gebouwenfonds aangezien het 

toch wel over een fors bedrag gaat. Hij is ook van mening dat de bemerkingen van de revisor ernstig moet genomen 

worden en hij vraagt hoe de raad van bestuur daarmee aan de slag gaat. 

Jan Van Otten geeft mee dat het over een bedrag van + 400 000 euro gaat. Er moet eens bekeken worden wat er de 

laatste tijd mee gebeurd is. Hij geeft ook nog mee dat er grote dossiers aan komen.  

Dieter Pelckmans vult aan dat het ene jaar vaak gebruikt wordt gemaakt van dit fonds en het andere jaar niet, dat is 

heel wisselend. 

Dorien Vandeperre vult ook nog aan dat de bemerkingen van de revisor niet zo groot zijn dan ze lijken. Want dit 

verschil kan al zitten in het niet volledig ingevuld zijn van de deelnemerslijsten. 

 

 
 

 

7. Handgift van machines familie Van Mierlo aan het Speelkaartenmuseum 

 

Toelichting 

In 1997 werden 9 machines in langdurige bruikleen gegeven door de familie Van Mierlo. De familie besliste eerder 

dit jaar de 9 machines te willen schenken aan het Nationaal Museum van de Speelkaart. 

Het gaat over topstukken die zich momenteel al in de permanente opstelling op de gelijkvloers van het 

Speelkaartenmuseum bevinden. 

Door de grote waarde van deze 9 machines is het belangrijk om deze handgift op papier vast te leggen. 

Er is een bewijs van handgift opgesteld dewelke, na ondertekening, geregistreerd zal worden.  

 

 



  

Notulen 

Aan de hand van een ppt geeft Astrid Wittebolle toelichting bij dit punt. 

 

 
 
 

8. Samenwerkingsovereenkomst WiWeTeR STEM academie 

 

Toelichting 

In het najaar vinden er STEM-workshops plaats in het Speelkaartenmuseum binnen het concept van de WiWeTeR-

STEM-academie. 

Dit is een samenwerking tussen Thomas More Kempen vzw en de Stad Turnhout – Speelkaartenmuseum. 

Notulen 

Aan de hand van een ppt geeft Astrid Wittebolle toelichting bij dit punt. 

 

 
 

 

9. IR 1. Vraag van raadslid Peter Roes: raad van staten dossier Waterheide 

 

Indiener: 

Peter Roes 

 

Toelichting: 

Beste schepen, 

ik lees in de mail van de bevoegde advocaat dat de raad van staten de zaak Waterheide heeft verdaagd naar 

oktober 2023. 

Dit is nu al bijna 2 jaar, dat dit dossier in behandeling is. Hoe ziet ons schepencollege deze zaak verder evalueren? 

Zijn er nog gesprekken geweest met White star Schorvoort  over de toekomstige plannen? 

Ps: ik zelf kan niet aanwezig zijn op de commissie , maar collega Vos zal dit punt behartigen. vriendelijke groeten 

Peter 

 

Notulen 

Jan Van Otten geeft mee dat zij een schrijven hebben ontvangen met de melding dat de hoorzitting van 16 juni 

verdaagd werd naar 20 oktober, door zieken aldaar. Momenteel loopt er een samenwerkingsovereenkomst en een 

gebruikersovereenkomst; die lopen gewoon verder. De ene overeenkomst loopt af bij een negatief advies van de 

raad van state. Staat ook zo geformuleerd in de overeenkomst. Komt er een positief advies, dan loopt deze 

samenwerkingsovereenkomst gewoon door. De looptijd van de gebruikersovereenkomst is vijf jaar. Het beheren 

van de site zit voorlopig bij White Star.  

Via een schrijven eind vorig jaar heeft White Star hen op de hoogte gebracht dat zij, vooral door de energiecrisis, de 

twee sites niet meer konden onderhouden, waarna er met hen in gesprek werd gegaan. In het Turnhoutse is er een 

club die doorheen de jaren goed gespaard heeft en een kantine en veld zoekt. Zij hebben dan voorgesteld om met 

hen in gesprek te gaan om de site samen te beheren en dus ook de kosten in twee te delen. White Star heeft even 

de bal afgehouden, maar na deze vraag heeft schepen Jan Van Otten opnieuw contact opgenomen met White Star 

en ze geven nu aan dat ze het beheer van de twee sites volgend jaar wel zelf kunnen doen. Dus alles blijft voorlopig 

zoals het nu is. Hij heeft hen dan nog wel de vraag voorgelegd om erover na te denken om toch een samenwerking 

uit te bouwen met de andere club. En daar hebben zij wel positief op geantwoord. Er werd dan meteen een overleg 

ingepland die begin juli zal doorgaan. Dat zal een informeel gesprek zijn waarin beide clubs hun verwachtingen e.d. 

zullen uitspreken. Maar de eerste stap richting een mogelijke samenwerking is gezet. Wat het voor White Star toch 

dragelijker zal maken wat de kosten betreft en de andere club geholpen is met de accomodatie die White Star dan 

weer heeft. 

Eric Vos vraagt of er een beeld is van de procedure raad van state na een hoorzitting, wat de vervolgafspraken zijn? 

Hij denkt dat het interessant kan zijn om aan de raadsman een prognose van een tijdslijn van vervolgstappen te 

vragen. 

Jan Van Otten zal aan de raadsman het verdere verloop vragen en rechtstreeks meedelen aan collega Roes, net 

zoals hij in het verleden gedaan heeft. 

 

 
 



  

10. Punten agenda Gemeenteraad en Raad Maatschappelijk Welzijn 

 

Notulen 

Er werden geen extra punten aangebracht. 

 

 
 

 

11. Uit het college 

 

Notulen 

Jan Van Otten geeft nog een stand van zaken over het zwembad mee. 

Op 7 juni werd er een aangetekend schrijven ontvangen waarbij zij meedelen dat zij niet akkoord gaan met het 

bedrag dat werd ingehouden. 

Eric Vos vraagt hoe lang zij gewacht hebben om te antwoorden. 

Jan Van Otten meldt dat zij zes maanden gewacht hebben om te antwoorden. Hij vermeldt dat zij een 

berekening hadden gemaakt op basis van hun rooster en dat zij op een bedrag uitkwamen van ± 34 000 euro 

in tegenstelling tot de 63 000 euro die werd begroot door de stad. Zij vragen dan ook een terugstorting van het 

verschil, zijnde 29 000 euro, binnen de tien dagen. De stad heeft dan gevraagd waarop hun berekening 

gebaseerd is. Nu is het weer wachten op hun antwoord.  

 

Astrid Wittebolle had beloofd om een stand van zaken mee te geven over de Warande.  

Zij geeft mee dat zij gisteren, 19 juni, een uitnodiging heeft gekregen om volgende week naar het kabinet 

Jambon te komen, waarbij het de bedoeling is om de Provincie als de Stad samen te brengen.   

 

 
 

Charlotte Verboven 

Commissiesecretaris 

 

 

 

 


